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Obiectul întrebării: Proiectul de modificare a legislației privind tarifele de utilizare a infrastructurii rutiere

Proiectul de Ordonanță de Urgenlță pentru modificarea și completarea Ordonanței Guvernului nr. 15/2002 

privind aplicarea tarifului de utilizare și a tarifului de trecere pe rețeaua de drumuri naționale din România, 

supus dezbaterii publice, prevede majorarea rovinietei cu până la 66 %, în concordanță cu legislația Uniunii 

Europene. Astfel, tariful de utilizare a rețelei de drumuri naționale pe un an va fi de 32 de euro pentru un 

autoturism și 100 de euro pentru vehiculele de transport marfă cu masa totală mai mică sau egală cu 3.5 

tone.

Noile tarife ar putea intra în vigoare de la 16 octombrie, în vederea armonizării legislației naționale cu cea a 

Uniunii Europene, însă, una dintre problemele majore cu care se confruntă România este absența unel 
rețele satisfăcătoare de transport rutier comparativ cu alte țări ale Uniunii Europene. În acest context, se 

majorează tariful de utilizare și trecere pe rețeaua de drumuri naționale în lipsa unui sistem eficient de 

gestionare și întreținere a tuturor drumurilor naționale. Proiectul de modificare a legislației privind tarifele de 

utilizare a infrastructurii rutiere prevede că banii din încasările pe rovinieta vor fi alocați în procent de 90 % 

Companiei Naționale de Autostrăzi și Drumuri Naționale din România și 10 % către bugetul de stat.

Față de situația prezentată, vă întreb, domnule ministru, care este strategia ministerului în ceea ce privește 

gestionarea infrastructurii de interes regional cu privire la transportul rutier și când preconizați că România 

se va alinia standardelor europene în privința calității rețelei de drumuri naționale?

Solicit răspuns scris.

Cu deosebită considerație,

SENA TOR PP-DD de Bacău, 

MarcelBUJOR


